

## Press Release / Pressemitteilung

### **MLAWGROUP ADVISES ZIMMERMANN & SCHILP IN SERIES B FINANCING ROUND**

Munich, July 9, 2009

MLawGroup advised Zimmermann & Schilp Handhabungstechnik GmbH, Regensburg, in Series B financing round by S-Refit, Regensburg, and KfW, Bonn. The financing of an seven-figure amount, which is not otherwise specified, shall be used for further expansion of the business.

Zimmermann & Schilp is an innovative Spin-Off out of the Institute for Machine Tools and Industrial Management (*iwb*) of the Technical University Munich (TUM). The company develops, manufactures and sells handling-components, systems and equipment based on the ultrasound-air-bearing technology. On May 14, 2009, the founders have been awarded the **Bavarian Founder's Prize** (Bayerischer Gründerpreis) 2009 in the category Start-Up.

#### **Counsel to Zimmermann & Schilp Handhabungstechnik GmbH:**

**MLawGroup, Munich:** Rainer Kreifels (Lead, Corporate), Dr. Johannes Maidl (Corporate), Manfred Schmid (Labor and Employment), Henno Groell (IP).

### **MLAWGROUP BERÄT ZIMMERMANN & SCHILP BEI SERIE B-FINANZIERUNGSRUNDE**

München, 9. Juli 2009

MLawGroup berät die Zimmermann & Schilp Handhabungstechnik GmbH, Regensburg, beim Abschluss einer Serie B-Finanzierungsrunde durch S-Refit, Regensburg, und KfW, Bonn. Die Mittel in nicht näher genannter siebenstelliger Höhe dienen dem weiteren Ausbau des Geschäftsbetriebs.

Zimmermann & Schilp ist eine innovative Ausgründung aus dem Institut für Werkzeugmaschinen und Betriebswissenschaften (*iwb*) der Technischen Universität München (TUM). Das Unternehmen entwickelt, produziert und vertreibt Systeme und Anlagen für die industrielle Handhabungstechnik auf Basis der Ultraschall-Luftlagertechnik (USL). Am 14. Mai 2009 erhielten die Firmengründer den **Bayerischen Gründerpreis** in der Kategorie Start-Up.

#### **Berater Zimmermann & Schilp Handhabungstechnik GmbH:**

**MLawGroup, München:** Rainer Kreifels (Führung, Corporate), Dr. Johannes Maidl (Corporate), Manfred Schmid (Labor und Employment), Henno Groell (IP).

## MLawGroup

MLawGroup is a law firm located in Munich, Germany. We advise our clients in the following practice areas:

- Mergers and Acquisitions
- Technology Transactions and Licensing
- Start-up and Venture Capital
- Labor and Employment
- Corporate and Compliance
- Litigation and Arbitration.

Our national and international clients are technology and media companies of all sizes, from start-up companies to listed companies.

Our clients appreciate the high quality of our work, our industry focus and our international expertise.

---

MLawGroup ist eine Anwaltskanzlei mit Sitz in München. Wir haben uns auf folgende Practice Areas spezialisiert:

- Mergers and Acquisitions
- Technology Transactions and Licensing
- Start-up and Venture Capital
- Labor and Employment
- Corporate and Compliance
- Litigation and Arbitration.

Unsere nationalen und internationalen Mandanten sind Technologie- und Medienunternehmen unterschiedlichster Größe – vom jungen Start-up bis zum börsennotierten Konzern.

Unsere Mandanten schätzen unsere hochqualifizierte Beratung, unsere Branchenfokussierung sowie unsere internationale Erfahrung.

MLawGroup  
Maximilianstraße 31  
80539 München

**Rainer Kreifels**  
rainer.kreifels@mlawgroup.de  
Tel.: +49 89 24 213 0  
Fax: +49 89 24 213 213

>> [www.mlawgroup.de](http://www.mlawgroup.de)